Magnuson, Cyrus

Former Minnesota Insurance commissioner, co-defendant with David Kroman and 3 others in insurance fraud trial at Bismarck, ND.  San Francisco Examiner UPI, 3/27/67

Acquitted on all counts 6/23/67.  No mention of Kroman.  New York Times, 6/24/67

Manchester, John

Described as town marshal at Clinton, LA.  Subpoenaed by state as witness in Shaw trial.  New Orleans States-Item, 1/15/69

Testifies he talked to Shaw who was waiting in car while Oswald stood in a voter registration line at Clinton, MS, that Shaw identified himself as from the ITM in New Orleans.  AP A284, 2/6/69

Said he did not get a good look at the other man (presumably Ferrie) in the car with Shaw.  New York Times, 2/7/69

Mancuso, Marlene

Said to be girl friend of Novel in 1961 at time of raid on Houma munitions bunker.  Her photo sent to Ohio's Governor Rhodes 5/25/67 with second set of extradition papers for Novel.  Address 42 Oaklawn Dr., Metaire, LA. New Orleans States-Item,  5/25/67

Identified as Novel's former wife and as a state witness as Garrison charges NBC tried to use her in its 6/19/67 telecast. Releases her statement saying Richard Townley of WDSU-TV told her Garrison would be destroyed and jailed, sought to get her on the show. New Orleans States-Item, 6/21/67

Bill of information filed by District Attorney accuses Townley of using violence, bribery and threats against both Mancuso and Perry Russo.  She was identified as a former beauty queen and former wife of Novel.  7/11/67

Subpoenaed by Terrebonne Parish grand jury re: 1961 burglary of munitions dump at Houma.  Accompanied by her attorney W. Wray Gill, who said she was subpoenaed because she had "talked to Jim Garrison" and was once married to Novel.  He declined further comment.  She said nothing. New Orleans States-Item, 8/23/67

Marlene Mancuso ... told Garrison that Richard Townley of NBC's New Orleans affiliate tried to get her to testify against the investigation.  "He said they were not merely going to discredit the probe," she swore.  "He said Garrison would get a jail sentence."  Ramparts, 1/68, p. 68, William W. Turner.

Mann, Irvin

Described as New York cryptographer, appeared on NBC telecast attacking Garrison 6/19/67 and analyzed code Garrison said Oswald and Shaw had used in their notebooks.  Said it was "not necessarily" a code and that it could have turned up any of several numbers. New Orleans States-Item, 6/20/67

Manuel

Russo testified two Spanish-speaking men were at Ferrie apartment the night assassination was discussed; thought their names were Manuel and Julio.  (See Manuel Garcia Gonzales and Julio Busnedo or Buxnedo.)  (Also see Russo.)  San Francisco Examiner UPI S- AP 17mar67

Marcelli, Augusto

Correspondent for Italian magazines Paese Sera and L'Europeo.  Visited Chicago soon after JFK assassination and discovered Klein rifle had been shipped with sight already mounted.  National Guardian, 2/27/64

Long interview with Marcelli by Paul Eberle.  Believes JFK, King and RFK assassinations all part of same program, with more to come.  Details on his discoveries in Chicago about meetings and Cuban plans to kill JFK.  Threatened and shot at in New York.  LA Free Press, 6/21/68

Marcello, Carlos or Charles
New Orleans. Ferrie said that at the time of the assassination he was working as part-time investigator for W. Wray Gill, an attorney who was trying a federal case involving Marcello.  New Orleans Times-Picayune, 2/19/67
Mentioned as having connection with Manuel Garcia Gonzales, one of group of Cubans who hid behind signboard in Dallas 11/22/63 and sought by Garrison. Detroit News, 2/20/67

New Orleans city directory lists Marcello as owner of the Town and Country Motel.  New York Times (Nan Robertson, Washington), 2/25/67

Defended by Dean Andrews in early 1959’s.  Accused by Metropolitan Crime Commission as having link with the Mafia.  New York Times, 2/26/67

Mafia connections, real estate and other holdings, background of trial in 11/18/63 (acquitted) during which attorney G. Way Gill enlisted David Ferrie as investigator to check Marcello's claims to Guatemalan birth certificate.  Victor Riesel, Dallas dateline.  LA Herald Examiner, 4/2/67

Following LIFE magazine articles 9/1 and 9/8/67, Gov. McKeithen says information reaching him indicates Marcello is no longer connected with rackets and all his activities legitimate but he wishes he'd move away from Louisiana anyway because hers giving the state a bad name. New Orleans States-Item, 9/13/67

His attorneys seek to stop a change of venue, and seek instead a delay in his trial in federal court on charges of striking an FBI officer 9/30/66 at New Orleans airport on returning from New York.  Says LIFE magazine articles mean he can't get a fair trial now. New Orleans States-Item, 9/14/67

Judge Heebe takes request for dropping change of venue plea under advisement "because of the newness of the question."  Counsel Jack Wasserman had argued that Marcello was in court but unable to communicate because not at the counsel table.  U.S. Attorneys offer no objection, but note Marcello was present at all times. New Orleans States-Item, 9/22/67

In third article,LIFE charges Marcello had contacts with Aubrey Young when Young was working for Gov. McKeithen.  Claims young was free-spending guest at Las Vegas of Mario Marino, described as Marcello's friend. New Orleans States-Item, 9/25/67 and 9/26/67

McKeithen and party returns from New York conference with LIFE, says he’s going to crack and down and will center on Marcallo." New Orleans States-Item, 9/27/67

Subpoenaed by Garrison for Orleans Parish grand jury.  New Orleans States-Item, 9/29/67

Brothers Samuel and Peter also subpoenaed. New Orleans States-Item, 10/2/67
Testifies before New Orleans grand jury for nearly an hour, does not take 5th amendment, waives immunity from prosecution in presence of his attorney, G. Wray Gill who says Marcello answered all questions relevant to the matter for which he was called.  Marcello calls LIFE's charges "Lies, all lies." New Orleans States-Item, 10/5/67

David Chandler tells federal panel he has personal knowledge that Marcello offered District Attorney $52,000 bribe.  District Attorney denies, ridicules the idea, says if Chandler has such info he should tell it to the grand jury. New Orleans States-Item, 11/9/67

Details of handler accusation, in affidavit filed in federal hearing.  Claims Marcello offered $1,000 per month to legalize slot machines. New Orleans States-Item, 11/11/67

Alleged details of the Marcello bribe offer, according to Bill Davidson of the Saturday Evening Post testifying in Chandlet hearing. New Orleans States-Item, 11/28/67

U.S. Supreme Court refuses to hear tax appeal. New Orleans States-Item, 1/15/68

Baton Rouge probe into phone link between Marcello and Aubrey Young dropped when disclosed line led elsewhere. New Orleans States-Item, 1/25/68

Baton Rouge district attorney Sargent Pitcher writes directly to Ramsey Clark and J. Edgar Hoover asking for records of alleged phone calls between Aubrey Young and Marcello, says Justice Department official who refused to acknowledge they existed. New Orleans States-Item, 2/29/68.

Marcello trial ordered to federal court in Texas. New Orleans States-Item, 3/2/68
Baton Rouge District Attorney, Sargent Pitcher says FBI tells him it turned Marcello phone records over to Justice Department, which has been asked for them but hasn't produced them yet. New Orleans States-Item, 3/14/68

Jury picked for trial at Laredo, TX. New Orleans States-Item, 5/27/68
Testifies he did not hit Collins and that if Collins said he did he was lying. New Orleans States-Item, 5/28/68

Jury reported deadlocked. New Orleans States-Item, 5/29/68

Mistrial declared.  Houston mentioned as site for the next one. New Orleans States-Item, 5/30/68

U.S. Tax Court Judge takes under submission IRS deficiency assessment of $189,000 against Marcello. New Orleans States-Item, 6/5/68

Testimony in tax case.  Decision to be returned later in Washington. New Orleans States-Item, (issue 2 weeks late), 6/4/68

Bill Lynch learns Baton Rouge District Attorney Pitcher's probe of justice dept records shows no Marcello-capitol link via telephone.  LIFE magazine invited to document its charges but does not do so. New Orleans States-Item, 7/5/68

Pitcher announces results of completed probe -- no undue links between Young and Marcello. New Orleans States-Item, 7/16/68

State Education Superintendent William J. Dodd says three of the Marcello calls were to his office from Marcello’s brother, Joseph, regarding placement of students. New Orleans States-Item, 7/17/68

McKeithen says other calls, to an appointed official, were not connected with anyone connected with his office. New Orleans States-Item, 7/19/68

Retrial on assault charge set for 8/5/68 at Houston.  New Orleans Times-Picayune, 7/30/68, New Orleans States-Item, 7/30/68

Tight precautions taken by court judge in Houston as trial opening approaches. New Orleans States-Item, 8/3/68

Trial jury selected. New Orleans States-Item, 8/5/68

Testimony begins in Houston trial. New Orleans States-Item, 8/6/68

Prosecution rests. New Orleans States-Item, 8/7/68

Jury gets case. New Orleans States-Item, 8/8/68

Convicted of assaulting FBI man.  Freed on $5,000 bail.  Attorneys say they'll appeal. New Orleans States-Item, San Francisco Examiner, 8/9/68

Attorneys ask for a hearing on a request for a new trial.  New York Times, 8/24/68

Sentenced at Houston to 2 years and fined $5,000.  Remained free on $5,000 bail pending appeal. New Orleans States-Item, 9/12/68

Son Joseph to appear in assault case.  New Orleans States-Item, 3/6/69

Charge dropped, complainant fails to show. New Orleans States-Item, 3/7/69

Police chief Giarusso admits there's organized crime in New Orleans but says it hasn't been proved that Carlos Marcellos is its overlord. New Orleans States-Item, 6/24/69

State Tax Commission increases Marcello's assessment from $8,800 to $263,388. New Orleans States-Item, 12/17/69

Judge rules Marcello must testify in Nick Christiana suit against Kohn. New Orleans States-Item, 1/30/69

Christiana drops suit against Kohn. New Orleans States-Item, 2/2/70

U.S. Fifth Court of Appeals upholds assault conviction and sentence.  G. Wray Gill says he’ll ask for a rehearing. New Orleans States-Item
Gill petition wins Temporary Restraining Order against Marcello and others testifying before grand jury.  Dean Andrews submits another petition seeking to bar their testimony in the future. New Orleans States-Item, 3/3/70

Judge cancels Temporary Restraining Order; attorneys turn to federal appellate court. New Orleans States-Item, 3/4/70

Goes before grand jury, advised to take the 5th. New Orleans States-Item, 3/5/70

How Mafia penetrates normal business.  San Francisco Examiner-Chronicle AP Harry Kelly, 3/15/70

State appellate court denies review of dismissal of tax suit by Marcello property, Churchill Farms Inc. New Orleans States-Item, 4/6/70

McKeithen promises another Mafia influence probe in wake of an apparently new article in LIFE by David Chandler New Orleans States-Item, 4/6/70


Chandler gives state probers Marcello data. . New Orleans States-Item, 6/11/70

U.S. Supreme Court upholds Marcello's conviction. . New Orleans States-Item, 6/15/70

Marcello has 25 days to petition for review. . New Orleans States-Item, 1/16/70

Marcello to surrender. . New Orleans States-Item, 6/17/70

McKeithen blasts New Orleans business community, saying it could dry up Marcello in six months if it stopped doing business with him. . New Orleans States-Item, 6/17/70

Marcello arrested on new charge, illegal presence in U.S. . New Orleans States-Item, 6/18/70

Free under bond, contests terms New Orleans States-Items. . New Orleans States-Item, 6/19/70

Asks new trial on Assault Count.  New Orleans States-Item,  6/20/70

Arraignment set for July 1 on illegal entry charge. . New Orleans States-Item, 6/23/70

Asks legal review of assault law. . New Orleans States-Item, 6/25/70

Mob chief Carollo dies at 74.

Judge rejects Marcello Plea for Restrainer. . New Orleans States-Item, 6/26/70

Attorney Anthony Priloux files motions in Houston fed et to delay Marcello' imprisonment. . New Orleans States-Item, 7/1/70

Pleads innocent to federal indictment of illegal entry, in New Orleans federal court. . New Orleans States-Item, 7/2/70

Justice Dept. in DC starts investigation of move to pay Marcello interests $170,000 to run superhighway Interstate 410 through five miles of marshes owned by two of Marcello's companies. New York Times, 7/6/70

Federal judge rejects attempt by Dean Andrews to get restraining order against enforcement of law under which Marcello prosecuted. . New Orleans States-Item, 7/17/70

Last ditch effort in Houston federal court to avoid Marcello term. . New Orleans States-Item, 7/20/70

Marcello pushes case in Houston for retrial.  Told he must begin serving term within 45 days. . New Orleans States-Item, 7/21-22/70

Attorneys plan to appeal rejection of his plea for a retrial. . New Orleans States-Item, 7/28/70

State halts use of marsh pier because of possible Mafia connections. . New Orleans States-Item, 8/1/70

Mafia probers in Baton Rouge await Marcello. . New Orleans States-Item, 8/13/70

Medical tests at Ochsner Clinic.  Chandler attorneys seek separation of suits to block subpoenas. . New Orleans States-Item, 8/28/70

Planning official Thomas J. Lupo quits over Marcello letter. . New Orleans States-Item, 8/31/70

Last ditch efforts failing as Marcello term nears. . New Orleans States-Item, 9/2/70

Stay granted pending a hearing on petition for a new trial. . New Orleans States-Item, 9/3/70

Agrees to appear before Mafia probe. . New Orleans States-Item, 9/4/70

Testifies 2½ hours before commission, denies all.  5th circuit court rejected his appeal against conviction. . New Orleans States-Item, 9/8/70

Marcello's cool on the stand. . New Orleans States-Item, 9/8/70
Marcello appeal goes to Supreme Court of the United States.  New Orleans States-Item, 9/9/70
Wont go to jail until Supreme Court of the United States rules.  9/19/70

US lawyers fight bail for Marcello.  9/11/70

Justice ponders Marcello appeal.  9/12/70

Clarification asked in Marcello case.  9/14/70

The Marcello Case: Two points of view.  By Jack Wardlaw and david Snyder.  Snyder points out he is entitled to due process and that the end does not justify the means.  New Orleans States-Item, 9/14/70

Mafia probers criticized because they don't use info from FBI, congressional committees, etc.(hearsay?).  New Orleans States-Item, 9/15/70

FBI agent Colins was sober, Justice Black told.  New Orleans States-Item, 9/17/70

Justice Black grants Marcello temporary stay pending appeal for a new trial.  New Orleans States-Item, 9/19/70

Feds says they'll hold off on arrest.  New Orleans States-Item, 9/21/70

Marcello to ask dismissal of illegal reentry charge.  New Orleans States-Item, 9/22/70

Illegal Reentry charge dismissed.  New Orleans States-Item, 9/23/70

U.S. Attorney Gerald Gallinghouse says he'll appeal the 5th Circuit Court dismissal of illegal reentry charge against Marcello.  New Orleans States-Item, 9/24/70

Mafia probers seek to recall Marcello for more testimony.  New Orleans States-Item, (Bill Lynch) 9/26/70

Marcello, Lupo linked. New Orleans States-Item, 10/2/70

J. Folse Roy says the influential have passes to Marcello's land holdings.  New Orleans States-Item, 10/3/70

MCC president's firm accused of doing business with Marcello, President says he didn't know of it.  New Orleans States-Item, 10/9/70

Marcello's term reduced to six months by Houston federal judge.  New Orleans States-Item, 10/10/70

Ordered to jail.  New Orleans States-Item, 10/13/70

Marcello surrenders.  New Orleans States-Item, 10/14/70

Detailed rap sheet.

Marcello gets checkup by meds at Springfield, MO federal prison.  New Orleans States-Item, 10/15/70

Marcello probably will spend entire six months Springfield.  New Orleans States-Item, 10/24/70

5th Circuit Court agrees to hear motions for new assault trial.  New Orleans States-Item, 10/28/70

5th sets Nov. 24 for hearing.  New Orleans States-Item, 10/29/70

Three assessment suits filed by Marcello's attorneys.  New Orleans States-Item, 11/3/70

Attorneys seek assessment repeal in state appellate court.  New Orleans States-Item, 11/18/70

Gets two-weeks delay in tax hearing.  New Orleans States-Item, 11/23/70

Sitting in Tampa, 5th Circuit court hears arguments on motions to overturn Marcello's assault conviction on grounds of suppressed, altered and perjured testimony.  New Orleans States-Item, 11/24/70

Pushed Churchill Levee, Marcello Associate says.  J. Folse Roy says he worked with officials to do it.  New Orleans States-Item, 12/3/70

Feds drop appeal against dismissal of illegal reentry.  New Orleans States-Item, 12/23/70

Marcello, Joseph

Brother of Carlos, testified at Carlos's trial.

Also, Carlos?) son, also named Joseph, testified.  New Orleans States-Item, 5/28/68

State Education Supt. William J. Dodd says three of the Marcello to calls to the state capitol were from Joseph regarding student placements.  7/17/68

Marcello, Peter

Brother of Carlos Marcello subpoenaed for New Orleans grand jury along with brother Samuel.  Identified as having operated several night clubs in New Orleans area.  New Orleans States-Item, 10/2/67

Marcello, Samuel

Brother of Carlos Marcello.  Subpoenaed for New Orleans grand jury along with Carlos and brother Peter Marcello. New Orleans States-Item, 10/2/67

Marcus, Ray

Author of The Bastard Bullet, testified before grand jury 5/11/67, for second time this week.  Earlier had testified along with Mark Lane.  New Orleans States-Item, 5/11/67

Author of The Bastard Bullet, publishes "Blow-up: November 22, 1963."  Article is a detailed analysis of the Mary Moorman photograph which when blown up is claimed to show a man half-hidden be behind the concrete wall near the pergola, holding a straight object.  LA Free Press, 11/24 – 12/1/67

Refutes Josiah Thompson's doubts about the man in the Mary Moorman photo.  LA Free Press, 1/12/68

See Itek Corp.
Mardin, Anthony

Box 2182, Baton Rouge.  Among 18 state witnesses subpoenaed for the Andrews trial beginning 8/9/67.  New Orleans States-Item, 8/l/67

Marietta, GA

Town where man reportedly heard "last Saturday" threatening the life of New Orleans District Attorney Jim Garrison. FBI alerted New Orleans police, who spotted same car in New Orleans, but man eluded capture.  New Orleans States-Item, 9/16/70

Marino, Mario

Identified by LIFE magazine as an aide to Carlos Marcello and a friend of Garrison.

In third LIFE article on crime in Louisiana, LIFE claims McKeithen's former aide Aubrey Young was frequently contacted by Marcello and was the free spending guest at Las Vegas of Marcello's friend, Mario Marino.  New Orleans States-Item, 9/25/67.  Also 9/26/67

Marochini, Dante

42, (Marachini)

Subpoenaed by Garrison.  No further details.  San Francisco Examiner UPI, 3/3/67

Marochini spent 90 minutes in Garrison's office 3/3.  Garrison reported seeking possible connection between Oswald and group of men involved in FBI raid, 7/31/63, on munitions cache in Lacombe, LA.  On leaving Garrison's office Marochini refused to speak with reporters.  See also brothers William Julius McLaney and M. M. (Mike) McLaney; former identified by FBI as owner of unoccupied house in Lacombe which was raided.  AP A61 515aes 4 Mar 67

Marochini and Oswald once employed at the same time by same coffee manufacturer, though in plants a block apart.  AP A61 5l5aes 4 Mar 67  New York Times, Roberts, 3/4/67

Arrested 7/20/67 on bad check warrant from Shelby, NC dating from 1961.  Marochini said he had been a housing contractor in Shelby in 1961.

Identified as a Michoud space plant worker, reportedly a friend and neighbor of Clay Shaw.  Told reporters he was in favor of the Garrison investigation and would not condemn it.  Picture.  New Orleans States-Item, 7/20/67

Maroun, Michael

Shreveport attorney, who appeared for Carlos Marcello with G. Wray Gill and Jack Wasserman of Washington, DC.  Marcello charged in federal court with hitting an FBI agent.  Attorneys asked for reversal of a change of venue granted the day before and instead asked for a delay because LIFE magazine articles had made fair trial impossible.  New Orleans States-Item, 9/14/67

Marshall, Burke

Kennedy family attorney concerned with autopsy material.  When Ramsey Clark late 1/16/69 released report of a special panel of experts who allegedly reviewed autopsy materials 2/26-7/69 and found Warren Commission findings correct, Clark said Mrs. Onassis and EMK were consulted beforehand the material was shown to the panel.  However Marshall said Clark had told him about the report "last year" but he saw no reason then "to concern members of the Kennedy family and did not do so."  Neither mentions RFK, who was not shot until 6/5/68.  Marshall says both EMK and Mrs. Onassis "both asked me to say that they will have no comment to make on the report or its release." [which was made on the eve of District Attorney's efforts to pry autopsy loose from Archives through court action in Washington.]  New Orleans States-Item, 1/17/69  AP
17jan69

Martens, Leyton
(A.k.a.  Patrick L. Martens)  Perry Russo, asked by Shaw lawyer, Dymond, if Martens was Ferrie's roommate mid-September 1963, answered no.  Asked name of Ferrie's roommate, said Leon Oswald.  APA78NU, Crider 456 pcs 15mar67

Subpoenaed by District Attorney 3/23/67 for grand jury.  24, roommate of Ferrie's in 11/63, went on Texas trip then.  New York Times, 3/24/67

In an interview two weeks ago with WDSU-TV Martens said he had been questioned twice recently by District Attorney's men and took lie detector test.  Said had met Ferrie in CAP but never heard him mention Shaw or Bertrand.  Said had not met Shaw until 1965.  San Francisco Chronicle, unattributed, 3/24/67

Said never heard of Oswald until 11/22/63.  Says knew Russo and that he had a grudge against Ferrie.  San Francisco Examiner 4-star, 3/24/67

Answered grand jury summons 3/29.  Told newsmen:  "In my presence my attorney was advised by the district attorney's office that I am not suspected of any criminal activity whatever the district attorney is interested only in my knowledge of certain individuals in this case."  AP A87nu 6pcs 29mar67

Testified 90 minutes.  Sacramento Bee AP 30mar67

Indicted for perjury by grand jury.  Charged with false testimony 3/29/67 at which time denied knowing Novel or remembering whether Arcacha Smith was on raid of munitions bunker in 1961.  Bond set at $2,500.  Indictment returned before Judge Haggerty after $haw had pleaded innocent.  Martens not present; was in Lafayette where he attends music classes at University of Southwestern Louisiana.  Lives in New Orleans.  AP A59nu 418pes 5 apr67

"It’s an attempt by District. Attorney Jim Garrison to discredit any and all witnesses who did not bolster the Garrison investigation.  I took a lie detector test in Garrison's office last December and it was positive in my favor."  Bond set at $2,500.  AP cw 1226acs 6apr67

Arraignment set 4/10/67 for 4/14/67 by Judge Oliver P. Schulingkamp.  AP B104 1148pcs 10apr67

Asked to move by owner of rooming house because of publicity.  AP cw 108acs llapr67

Pleaded not guilty to perjury charges before Judge Schulingkamp 4/14/67, who granted request for jury trial.  San Francisco Chronicle UPI, 4/15/67

Hearing set on defense request for bill of particulars.  New Orleans States-Item, 5/12/67

Appears on NBC telecast 6/19/67.  Says he never was aware Ferrie had a roommate named Lee Harvey Oswald.  Said James Lewallen was sometimes called "Lew" or "Lee."  New Orleans States-Item, 6/20/67

Judge Schulingkamp denies motions by attorney Milton Brener to see evidence and get bill of particulars in charges against Martens.  Brener says he'll file bill of exceptions and then a motion to quash the indictment.  New Orleans States-Item, 8/18/67

District Attorney's office refuses to accept attempted murder charge against Martens stemming from incident 6/27/68 in Martens apartment when, Alcock says, Martens stabbed Darryl Gertenschloger in self defense after Gertenschloger abused a woman (Laurel Exke, 21) and attacked Martens.  Martens  released on $750 bond the day after the 6/27/68 incident.  New Orleans States-Item, 7/17/68

WIN magazine mentions casually that Martens was tried and convicted of perjury for his testimony regarding his part in the Houma burglary.  Gives no date or details.  If true, the New Orleans press and everyone else ignored it.  WIN, 2/1/69

Perjury charge against Martens, dating from Grand Jury indictment in 1967, dropped by District Attorney's office.  No explanation given in news story.  New Orleans States-Item, 11/20/67

Martello, Francis, Capt.
New Orleans policeman who questioned Oswald 8/9/63 after his arrest for fighting in front of the International Trade Mart where he was distributing leaflets.

Told Warren Commission that Oswald told him he had applied to the State Department for a visa (passport?) to got back to Russia, that Oswald indicated to him he preferred Russia to the U.S. but was satisfied with neither.  Described Oswald as "very cool collected and not emotional."

Subpoenaed by state as witness in Shaw trial.  New Orleans States-Item, 1/15/69

Testified regarding the leaflet he confiscated from Oswald.  When Judge Haggerty sought to explain a question, Dymond moved for a mistrial.  Denied.  New Orleans States-Item, 2/7/69

Martin, Dwight

Vice President, WDSU-TV.  Brought to courtroom tape recording of interview of Perry Russo, made 2/24/67.  APA188NU 1153acs 15mar67

Martin, Jack S.
52, New Orleans man who telephoned Assistant District Attorney Herman S. Kohlman shortly after JFK killed and told him Oswald had been in Ferrie's CAP squadron.  Later told FBI it his imagination.  Details revealed in FBI and Secret Service reports found in National Archives.  New York Times, (Nan Robertson, WashingtonX) 2/24/67

11/26 telephoned various news media to deny he ever retracted his accusations.  Identified as private detective.  AP A71nu535aes27feb67

Said he had been working for Garrison on probe since "late last year."  AP52dn 1037pcs 26 Feb. 1967

In seclusion "for reasons of security."  San Francisco Examiner-Chronicle, 2/26/67

See Ferrie, New York Times, Nan Robertson, 2/24/67

lbid: Martin's publishing agent, Raymond J. Berg, released a statement by Martin dated 2/22 (not 26).  Martin said that he heard about Ferrie’s death and thought the circumstances sounded similar to those in the death of the late Guy Banister, a private investigator who once was agent in charge of the local FBI office and for a time was police superintendent.

Therefore, for my own protection, I deem it feasible to enter seclusion at this time for reasons of security,"  Martin’s statement said.  San Francisco Examiner & Chronicle UPI, 2/26/67

Alcoholic.  Once brought civil suit against Garrison for harassment, later dropped suit.  Complained two weeks ago Garrison's men harassing him.  Once a patient in psychiatric ward, New Orleans hospital.  Wife said treated for alcoholism.  Wife said Martin has been hiding out in Mexico to escape pressure of publicity.  LA Times (Nelson, Chriss), 2/26/67

Was employed, along with David Lewis, by Guy Banister as private detective during days before Bay of Pigs invasion.  Saw Ferrie meeting there in Banister s office with Cubans.  Oakland Tribune, Haynes Johnson for Washington Star, 2/26/67

Like Ferrie had studied for the priesthood.  LA Times, 2/26/67

Houston -- Told Chronicle Oswald and Ferrie were friends, that he had seen photo of Oswald in Ferrie's apartment where Ferrie claimed he had talked Oswald into joining Marines in order to get rid of him.  Said in 1963 Ferrie had introduced him to Oswald when they active in Cuban "pro (probably anti) Castro groups.  AP CW only 759pcs 4mar67

Merriman Smith: A.K.A. Col. Martin, Bishop Martin (Orthodox Old Catholic Church of North America) "self‑styled expert on electronic eavesdropping, author, former newspaperman, professional soldier, adventurer and philosopher."  Asked whether he had been known as Edward S. Suggs, he told me, "I don't want to discuss it.  Martin is now my legal name."  Has a pattern of talking and recanting.  Cites own experience with Martin.  Left town at time of Ferrie's death, reported in Mississippi, Texas., and at Rosarita Beach, Baja California.  This took financing and Martin is perennially busted.  LA Herald-Examiner, 3/5/67

Ibid: "He also told me that Ferrie had a rifle identical to the one used by Oswald. ..."

Martin, Jean M.

Alleged New Orleans alias of Jean-Pierre Lafitte [which see] chef at the Plimsoll Club, former FBI informant, and charged in Boston with defrauding speculator Ralph L. Loomis in a South African Gold mining and diamond mining deal.  New Orleans States-Item, 12/23/69

Martin, Laurence

Member, new grand jury sworn in 9/6/67, selected by Judge O'Hara.  Negro.  New Orleans States-Item, 9/6/67

Martin, Murphy

ABC reporter who maintained contact with Gordon Novel at the time of his flight from New Orleans, or shortly thereafter, and interviewed him on the Garrison probe, broadcast in excerpts 3/25/67. KGO  Transcriptions from tape.

Martin, William R.

Assistant District Attorney, Orleans Parish.  Filed subpoena for Ferrie's bank accounts etc. 7/10/67

Maryland National Insurance Co.
Accused by District Attorney's office of being $629,000 in arrears in payment of bond forfeitures.  Ward says Ralph Haskell,of Deutsch, Kerrigan & Stiles, retained by Maryland, tried to blackmail an assistant District Attorney into accepting $100,000 as full payment.  Federal Judge Lansing Mitchell issues temporary restraining order to District Attorney against seizing Maryland assets in order to collect.  New Orleans States-Item, 6/19/69 et seq.

Mas, Jorge

Cuban exile leader, head of RECE (Cuban Representation of Exiles). "broods in a windowless backroom on West Flagler street (in Miami) over the hostility of American officialdom.  "They give Castro a sanctuary but they harass us.  They seize our boats and our guns.  Their agents (immigration) spy on us all the time."  Mas thinks collective military action against Castro will become a necessity because of his revolutionary movement elsewhere in Latin America and among U.S. Negroes and that the day may be close at hand.  "You have lost the war in Vietnam.  You have lost the war on poverty.  You have chaos and anarchy in your cities.  The only place the U.S. can rebuild its prestige is in Cuba.  We do not ask for U.S. troops.  We only want a change in policy to help Cuban freedom."  Cubans in a Lost Cause, by Richard Harwood, Times-Post Service.  San Francisco Examiner-Chronicle, 9/24/67

Masinter, Milton P.

Identified by William Hardy Davis as one of two attorneys (with Thomas Toranto) who took $2,500 in bribe money from Century Surety Underwriters of Indiana to Charles Ward in District Attorney’s office.  New Orleans States-Item, 7/26/69

Indicted by grand jury.  See also New Orleans States-Item, for 7/3/69.  New Orleans States-Item, 7/4/69

Mason, Ronald F.

Member, new grand jury sworn in 9/6/67, selected by Judge O'Hara.  New Orleans States-Item, 9/6/67

Matthews, Russell D.

Apparently involved in Ruby's jeep deal in 1959, as was his wife.  Described as gambled and associated of Benny Binion in Dallas 20 years ago.  Ramparts, 1/68, p. 61, William W. Turner.

Maury Island, WS

Site of the Maury Island Incident of 1947.  Fred Lee Crisman and the Maury Island Incident of 1947, a compilation of known data and an attempt to evaluate Crisman's possible role in what may have been an early intelligence operation to distract public attention from the Kenneth Arnold sighting which acquainted the world with the flying saucer phenomenon.  Text, 4/5/69

May, Hoke S.

New Orleans States-Item newsman.  With 19 others subpoenaed by Shaw defense for change of venue hearing.  New Orleans States-Item, 2/29/68

Does remarkably comprehensive, objective wrap-up of the Garrison case to date for NEA.  Springfield, MO, Leader-Press, 5/20-23/1968

Maynor, H.G.

Identified as FBI agent in charge at New Orleans who carried out the raid on the bomb cache at the McLaney residence near Lacombe in August 1963.  Copy of original story.  New Orleans Times-Picayune, 8/2/63  [filed gar] 3/4/67

McAndrew, William

President of NBC News.  When Garrison said Walter Sherdan had tried to bribe Russo, McAndrew said: Sheridan had no authority to do that.  It had never been suggested.”  AP A044ny 545aed 20jun67

Died 30 May 68.

Obit says death following an injury last week when he fell at his home.  Long full account of career, no further word on death or cause thereof. [San Francisco NBC personnel likewise mystified, unknown cause of death].  New York Times, 5/31/68

McCabe, Charles

San Francisco Chronicle columnist, writes "Who Killed Mort Sahl?" devoted to arguing that Sahl is supporting Garrison case only because he's losing grip as a performer.  San Francisco Chronicle, 11/9/67

McCabe, Charles J.

President, New Orleans Bar Association.  When Aaron Kohn said MCC seeks O'Hara transcript at Hoffa hearing in Chicago, McCabe said any action by Bar Association would remain secret until ready for action, meanwhile said it had not failed to notice news reports of the Chicago hearing.  New Orleans States-Item, 8/25/67

Says New Orleans Bar Association has asked Chicago Bar Association for transcript and will study it.  No action until study, etc New Orleans States-Item, 8/26/67

Asked for investigation of O'Hara. request sent to Attorney General. Jack Gremillion.  New Orleans States-Item, 9/18/67

McCarthy, Eugene, Senator
Favors inquiry by "an appropriate committee of Congress" into questions raised regarding the assassination of JFK to determine whether or not a new investigation is needed.  Position state in reply to inquiry from Steve Burton, replay dated 1/22/68.  LA Free Press, 4/5/68

McClelland, Robert, Dr.
Alcock says he will subpoena this Parkland Hospital doctor in Dallas who signed JFK death certificate  mentioning a gunshot wound in the left temple.  Says he'll also subpoena the death certificate.  New Orleans States-Item, 1/18/69

McCloy, John J.

Member of Warren Commission.

In Stamford, CT, said of Garrison's investigation, "Let's see what his evidence is. ... We are always aware that some evidence might turn up in this matter and we know that time is a factor in the favor of someone hunting such evidence. ...  We did not say that Oswald acted alone.  We said we could find no credible evidence that he acted with anyone else.  … Maybe someone will cone forward some day with credible evidence of a conspiracy."  AP 383aes 13 Feb 67

Appeared on last of CBS four-part program on Warren Report, said Warren Commission should have demanded to see the X-rays and autopsy photos, but didn't out of consideration for Kennedy family.  AP A104 1009ped 28jun67

McElroy, John

Described as top aide to Gov. James A Rhodes of Ohio.  New York Times AP, 5/29/67

When extradition proceedings against Novel dismissed, McElroy says if Louisiana wants to extradite him it will have to start all over again.  Says McKeithen never replied to last request for necessary supplemental papers.  New Orleans States-Item, 7/367

McGee, Frank

NBC commentator, MC-ed the NBC-TV show on the Garrison case, 6/19/67, AP A088 et seq. 922ped, 6/19/67

McGehee, Edwin Lee

Jackson, LA, barber who testified he gave Oswald a haircut and advised him to consult with Reeves Morgan about getting a job at the state mental hospital.  AP A284, 2/6/69

McIntire, Carl, Dr.

New Jersey radio evangelist, whose employs, Edgar Eugene Bradley, charged by District Attorney with conspiracy to murder JFK.  Residence, Collingswood, NJ.  No comment.  AP aO56nu 833pcs 20dec67

Bradley says he was in El Paso 11/22/63 returning from meeting with Dr. McIntire but refuses to say where meeting took place.

McIntire makes statement charging Garrison is irresponsible and wild, says this attempt to involve us (the right wing) leads me to demand a full investigation of Garrison.  New Orleans States-Item, 12/21/67

Dallas District Attorney's charge against Bradley "irresponsible, unsupported and wild."  McIntire is identified as president of the "small conservative American Council of Churches. ... (which) ... has no connection with the National Council of Churches, which it opposes.  New Orleans States-Item, 11/22/67

See also file, Misc. II (Radical right, general), 7/31/69

McKeithen, John

Governor of Louisiana.  Said in Baton Rouge that he had known of Garrison's investigation since Christmas and that if needed state cooperation he would get it.  
AP A51 414aes 21feb67

"I have learned that most of Jim Garrison' enemies - politically speaking -- are buried, and-I don't propose to join the list of the deceased.”  LA Times, 3/6/67  New York Times, 3/14/67

"Ridiculous " said McKeithen of report in Baton Rouge State Times, 4/10/67, that Novel had said he sold bugging equipment to Gov.'s office "protect the governor from District Attorney Jim Garrison.  The governor and the Sistrict Attorney have been close political friends.  AP B13 250aes 11apr67

Telephoned Ohio Gov. James A. Rhodes asking him to expedite Novel's extradition.  McKeithen' s office said he was assured it would be given early attention.  AP Bl3nu 250aes 11apr67

Extradition papers for Novel were on their way to Rhodes.  Acting Gov. C.C. (Taddy) Aycock signed the papers 4/18/67.  Sacramento Bee UPI, 4/19/67

Not getting complete cooperation from Ohio Gov. Rhodes in Novel extradition, says McKeithen.  Says now can't even get Rhodes on phone, although can talk to an assistant.  New Orleans States-Item, 5/5/67

Says strong indications Novel and Arcacha Smith can't be extradited.  Connally of Texas and Rhodes of Ohio both stalling.  New Orleans States-Item, 6/9/67

Tells newsmen his office does not intend to investigate Garrison, leaving matters concerning Garrison to Attorney General Gremillion.  New Orleans States-Item, 6/27/67

Says let Garrison complete his investigation.  "If the attorney goes in and stoop it ... as the MCC wants ... it would raise even more doubts not only in the nation but in the world."  New Orleans States-Item, 6/30/67

When extradition proceedings against Novel dismissed at Columbus 7/3/67, Ohio Gov.'s top aide John McElroy says if Louisiana is intent on getting Novel back it'll have to start all over again;  Claims McKeithen never replied to latest request for necessary additional papers.  New Orleans States-Item, 7/3/67

Political column from Baton Rouge by Bill Lynch, discussing McKeithen' s ambitions and his rivalry with Russell Long.  New Orleans States-Item, 7/8/67

Refuses to comment on LIFE article saying Partin had turned down a $1 million bribe offer to recant his testimony which got Hoffa convicted.  His former security officer, Aubrey Young, said he had arranged meeting between Partin and a PIO who mentioned Hoffa's name.  McKeithen said Young had left his employ when he learned of the meeting, and described Young as an alcoholic.  New Orleans States-Item, 8/29/67

After four hour conference with Kohn and other MCC wheels, says he'll have newly created intelligence division of state police investigate allegations of influence on state government by organized crime as made in LIFE articles 9/1 and 9/8/67, much info for which Kohn says came from MCC.  McKeithen says will investigate only on state level, not Garrison, nor Young-Partin question.  Might investigate O'Hara if asked.  Kohn says he thinking about asking.  New Orleans States-Item, 9/7/67

Kohn, not one to keep the Gov. waiting, asks that proceedings be started to remove O'Hara for gross misconduct and possible crimes.  Suggests Lt. Gov. Gremillion be asked to request hearing before state supreme court which has jurisdiction.  New Orleans States-Item, 9/8/67

See Bill Lynch's Baton Rouge column discussing McKeithen's agreement to investigate crime influence on state level after conferring. with MCC.  McKeithen said for the fourth time that day (to the press) that he would not be investigating Garrison.

Also: Editorial calls, in effect, for investigation at local level.  New Orleans States-Item, 9/9/67

Attending a southern governors' conference at Asheville, NC(?) says he believes the Warren Report that one man killed President Kennedy -- Oswald.  Refused to say whether he considers Garrison's probe necessary.  Said doubts about Kennedy assassination are expected "and they've just got to run their course."  New Orleans States-Item,  9/12/67

Says if garrison probe halted before it runs its course , it would merely add more fuel to the conspiracy beliefs held by millions here and over the world.  New Orleans States-Item, 9/13/67

Still in Asheville, McKeithen says reports reaching him indicate Carlos Marcello is no longer connected with rackets and his activities are purely legitimate, but he wishes he’d move away from Louisiana anyway because he's giving the state a bad name.  New Orleans States-Item, 9/13/67

Back in Baton Rouge, says he accepts Warren Report but doesn't necessarily think its true.  Says if Garrison probe is halted no one will believe it wasn't because of political pressure.  Says only reason he can figure out for LIFE magazine smear of Louisiana is the indictment of Walter Sheridan.

Ordering probe of crime at all state levels, says if charges prove true he'll resign so fast it'll make their heads swim, because if they're sure, "either I'm a crook or too stupid to be governor.  Says whoever responsible for LIFE articles should leave the state.  Asked if he meant Kohn, replied "If the shoe kits, let him wear it." New Orleans States-Item,  9/14/67

Tells press conference if MCC wants to oust Judge O'Hara they haven't exhausted their local remedies, that the law requires the attorney general to state a probe if 25 citizens sign a petition for it.  New Orleans States-Item, 9/14/67

Rep. John R. Rarick, a candidate for governor, makes the LIFE series an issue in the race for the governor's seat.  New Orleans States-Item, 9/15/67

Bill Lynch's Baton Rouge column reviews Gov.'s apparent upset over MCC's allegations, more so than possibility such crime may exist.  McKeithen called the LIFE articles a deliberate smear and said there may be a tie-in between them and the indictment of Sheridan (not named).  New Orleans States-Item, 9/16/67

Holds long closed-door meeting with MCC members at International House.  New Orleans States-Item, 9/21/67

Asked by New Orleans Federation of Churches to seek a supreme court hearing on whether Judge O'Hara should be removed from office in view of his "highly questionable" association with Strate, a convicted felon.  New Orleans States-Item, 9/22/67

David Snyder, City Hall Report, says McKeithen is the first gubernatorial candidate to run without an organization or even a political headquarters in New Orleans.  "He is that strong."  New Orleans States-Item, 9/23/67

McKeithen says MCC will file a petition instituting a suit to remove Judge O'Hara.  Says he'll do nothing about church letter, that the MCC will file the suit.  New Orleans States-Item, 9/25/67

Flies to New York to confer with LIFE officials on their crime charges.  Takes along MCC's Upton, Paul Hebert, Dean of LSU law school and vice-chairman of the State labor rackets committee; Camille Gravel, counsel for the labor-management commission; Edward W. Stagg, executive director of the Council for a Better Louisiana;  Gun Weill, press aide.

Walter Sheridan says he can't figure out why McKeithen would say the LIFE articles resulted from Sheridan' s indictment.  New Orleans States-Item, 9/26/67

Attacked by Rep. John Rarick as a poor crime fighter; says shouldn't have gone running off to New York to confer wit LIFE but stayed home and worked it out with local District Attorneys.  Charges Gov. "has never signed a death warrens in the entire four years he's been in office.  9/26/67

Back from LIFE conference, said it convinced him "as I had not been convinced before" there is "hard evidence" of organized crime in Louisiana.

Said he was going to crack down on local officials who are not doing their job and would suspend Capt. Roland Coppola of the state police in Lafayette who mentioned in LIFE article.

Said he felt no evidence of contacts between Garrison and organized crime, but that Garrison and MCC making a mistake in attacking each other.

Denied he had offered to resign.

Said he would center his attack on Marcello.  New Orleans States-Item, 9/27/67

Meets with state police officers and others, including; David Chandler of LIFE.  New Orleans States-Item, 9/28/67

New Orleans States-Item, editorial, saying in effect: fine words; about crime cleanup, not for the deeds.  New Orleans States-Item, 9/28/67

Praised by Greater New Orleans Church Federation for his statement on uprooting crime.  New Orleans States-Item, 9/29/67

Exempts Bingo games at churches from his clampdown on crime.  New Orleans States-Item, 9/30/67

Not likely to be hurt by crime scandal.  No serious opposition for governor.  Hints for Time may help make up for LIFE's smear by cover story which was shelved.  New Orleans States-Item, 9/30/67

Bill Lynch political columnist, appears before the grand jury crime probe.  New Orleans States-Item, 10/3/67

Subpoenaed with Democratic committeeman Marshall Brown by Garrison for grand jury. District Attorney says no time for protocol.  Pitcher, in Chicago, says he took Young with him on fact-finding tour.  Hopes to get Novel back.  Says McKeithen wants Novel back.  New Orleans States-Item, 10/4/67

LIFE threatened, allegedly by man from New Orleans.  New Orleans States-Item, 10/4/67

Bodyguards increased. Rep. John Rarick, running against McKeithen for governor, accuses him of closing his eyes to crime in the state and whitewashing his part by ordering rackets probe.  New Orleans States-Item, 10/4/67

Testifies before grand jury.  Says he doesn't resent being subpoenaed and hopes he’s still Garrison's friend since he's running for re-election.  New Orleans States-Item, 10/5/67

Joins MCC sponsored petition in asking Gremillion to prosecute Judge O'Hara before state supreme court.  New Orleans States-Item, 10/6/67

Makes speech on his crime probe.  Uses more security since the threat on his life.  Approves funds for Baton Rouge grand jury crime probe.  New Orleans States-Item, 10/6/67

Is a Gov.-District Attorney break brewing?  Bill Lynch reviews the subpoena incident from Baton Rouge.

Rarick accuses McKeithen of sacrificing members of his administration in pressing his crime probe.  New Orleans States-Item, 10/7/67

Baton-Rouge -- Almost certain of reelection, McKeithen will be the most powerful political figure since the rise of Huey Long. -- Bill Lynch political column.  New Orleans States-Item, 11/4/67

McKeithen wins with 80 per cent of the vote.  New Orleans States-Item, 11/6/67, New York Times, 11/6/67

At victory dinner attended by District Attorney who is described as one of his earliest supporters, McKeithen says no one must look for Louisiana to play follow the leader blindly.  New Orleans States-Item, 11/7/67

District Attorney meets with McKeithen, both say "more of a social visit."  District Attorney also meets with T&C to bring them up to date and see about more contributions.  Calls it highly successful.  Both meetings take place after Chandler testifies to federal panel that he has personal knowledge Marcello offered District Attorney $52,000 bribe and wants to know why wasn't prosecuted for it.  District Attorney denies, ridicules the idea, says if Chandler has such info he should tell it to the grand jury.  New Orleans States-Item, 11/9/67

Mrs. McKeithen and Mrs. H. L. Hunt lunch together.  New Orleans States-Item, Lagniappe, Thomas Griffin, 12/14/67

Vows to fight state court ruling that voids the labor-management rackets commission.  New Orleans States-Item, 1/6/68

Gov. vows to jail labor strife hoodlums.  New Orleans States-Item, 1/19/68

Threatens perjury prosecution against anyone charging him with connection with Marcello or Hoffa.  1/25/68

Probe into phone link between Marcello and Aubrey Young dropped when it discloses line led elsewhere.  New Orleans States-Item, 1/25/68

Puts BR Dist. Attorney Sargent Pitcher in charge of probe.  New Orleans States-Item, 1/26/68

Drew Pearson outlines McKeithen's complaint against Partin, who he says is guarded by two Deparment of Justice men.  New Orleans States-Item, 1/27/68

Confusion in dual probe of Marcello, links, by Bill Lynch.  New Orleans States-Item,  1/30/68

Camille Gravel tells news conference how scope of the probe was limited.  New Orleans States-Item, 2/1/68

Says he turned over the probe into Marcello telephone calls to Baton Rouge District Attorney Sargent Pitcher because he is "one of the few political enemies I have in the state" to insure a thorough job.  "We knew we had nothing to hide."  New Orleans States-Item, 1/31/68

FBI starts probe of labor rackets in Iberville Parish.  New Orleans States-Item, 2/9/68

McKeithen vows labor probe push.  New Orleans States-Item, 2/12/68
No Coppola rackets link with Marcello, ethics commission decides.  New Orleans States-Item, 2/14/68
Charges of extortion and intimidation filed against Iberville Parish Sheriff Jessel M. Ourso by attorney general Jack Gremillion.  New Orleans States-Item, 2/15/68
$15 million suit against Gov. dismissed.  New Orleans States-Item, 2/16/68
Baton Rouge district attorney Sargent Pitcher writes to Department of Justice and FBI asking records of phone calls alleged between Marcello and Aubrey Young.  New Orleans States-Item, 2/29/68

Request for federal judge to hear $15 million suit against Gov. by Martone.  New Orleans States-Item, 3/168

Pep talk to new crime commission.  New Orleans States-Item, 3/4/68

Long account of report that McKeithen was warned to lay off Partin (apparently by Walter Sheridan). New Orleans States-Item, 3/8/68

Tells newsmen he met with Sheridan (see 3/8/68) to reassure the Justice Department that his fuss with Partin had no bearing on the case against Hoffa.  Said the state couldn't allow Partin an open season just because he helped convict Hoffa.  New Orleans States-Item, 3/12/68

Denies his son worked for the Teamsters at a controversial racetrack.  New Orleans States-Item, 3/21/68

Suggested as a running mate for Bobby Kennedy by Crowley City (Baton Rouge) Judge Edmund Reggie.  New Orleans States-Item, 3/22/68

Noncommittal about running with RFK.  New Orleans States-Item, 3/23/68

Says RFK can't get the nomination, and that in any case RFK won't ask him to be Vice President.  New Orleans States-Item, 3/26/68

Favors uninstructed delegation to Democratic National convention.  New Orleans States-Item, 3/27/68

New Orleans States-Item’s man in Baton Rouge Bill Lynch says RFK has asked McKeithen to prevent District Attorney from subpoenaing him when he campaigns in New Orleans.  District Attorney's office says no such plans.  New Orleans States-Item, 3/29/68

"Why should I want to talk to him?" laughs District Attorney when hears RFK request from McKeithen.  Assures McKeithen he won't embarrass RFK in any way.  New Orleans States-Item, 3/30/68

"Reliable source" in Baton Rouge says McKeithen has turned down bid from Bobby Kennedy to run for VP.  Oakland Tribune UPI, 3/31/68

Holds press conference to explain his position in wake of LBJ's announcement he won't run for re-election.  Says he may now go to Democratic National convention as favorite son; hints disfavor with both RFK and McCarthy and inclination toward HHH, who is an LSU graduate and McKeithen's friend.  New Orleans States-Item, 4/1/68

Supporters plan $1 million campaign to push McKeithen unobtrusively for VP.  HHH spends night with McKeithen in governor's mansion.  New Orleans States-Item, 4/12/68

In a good clear assessment of McKeithen's prospects, Bill Lynch writes from Baton Rouge that McKeithen is certainly available as a running mate for Humphrey, but is closing no doors.  4/13/68

Tells news conference he is committed to support HHH through the convention, that he believes Humphrey is the only one who can carry a southern state for the party, and that unless he is nominated the party can write off the entire south below the Mason-Dixon line.  Says he's not burning up to run for VP and that Russell of Georgia or Long of Louisiana. are men he could support.  New Orleans States-Item, 4/16/68

Orders state police to re-open investigation into mystery phone calls to the capitol, in view of East Baton Rouge District Attorney Sargent Pitcher's announcement that he has been told that the records of the phone calls, subpoenaed by the FBI, had been destroyed and only the results provided to Pitcher, who is asking again to see the original of the results, which it develops fell into the hands of LIFE magazine while the Justice Department had them.  New Orleans States-Item, 4/16/68


Bill Lynch says Gov. was visited in March by Walter Sheridan at same time Justice Department was leaning on the State Labor Management Commission to lay off Partin, fearing any damage to Partin might discredit their case against Hoffa.  Sheridan has left NBC to campaign for Bobby Kennedy.  New Orleans States-Item, 5/1/68

The day after the Labor-Management Commission is reported going into its prosecution phase, reports revealed from state and fed police of a contract to assassinate McKeithen.  New Orleans States-Item, 6/25/68

Denies RFK aide had told him he was being considered for VP berth on RFK ticket.

Says Yorty was right in making public Sirhan diary, that the whole country was entitled to know its contents.  "Ain't we got some rights too?"  New Orleans States-Item, 6/28/68

AP story says McKeithen is waging an active behind-the scenes campaign for the vice-presidency with HHH, that he considers Connally his chief rival and is saying Connally is too close to LBJ and too conservative for Negroes.  San Francisco Chronicle AP
, 7/2/68

Bill Lynch learns no Marcello-capitol link found in telephone probe.  New Orleans States-Item, 7/5/68

Pitcher announces results of completed probe -- no links between Young and Marcello beyond the two calls Young admitted.  Says LIFE read McKeithen a string of dates of alleged calls but showed him no supporting records.  [appears was part of the pressure campaign LIFE and others were waging on McKeithen and Garrison at the time].  New Orleans States-Item, 7/16/68

Says appointed official who received calls from Marcello was not connected with his office.  New Orleans States-Item, 7/19/68

Names Dr. Carl Rabin Orleans Parish coroner to succeed Chetta, allegedly after Mayor Schiro used political muscle to get the appointment for his man.  District Attorney had wanted gynecologist Dr. Frank Minyard who had said if not appointed he would run for the office.  New Orleans States-Item, 8/16/68

Back from Chicago Democratic convention, disappointed, announces he won't support HHH, will stay out of campaign.  Story says this may throw state's 10 electoral votes to Wallace.  New Orleans States-Item, 9/3/68

Bill Lynch analyzes McKeithen's blast at HHH, noting it has blown his image as a moderate conservative but suggesting it may be based on assumption of rightist trend throughout the nation as the Democratic party sinks into oblivion.  New Orleans States-Item, 9/7/68

Gloomy industrial outlook for Louisiana for 1969.  New Orleans States-Item, Bill Lynch, 12/28/68

McKeithen says he thought the federal LL&T probe was an attempt to smear him into laying off Partin.  Says he contacted Walter Sheridan several times and was assured feds had nothing against him.  New Orleans States-Item, 4/22/69

Bill Lynch says McKeithen trying to get Partin to leave the state by helping him dispose of his interest in a racetrack.  New Orleans States-Item, 4/30/69

Partin says it’s all nonsense.  New Orleans States-Item, 5/1/69

Governor says he won't seek office again.  New Orleans States-Item, (Multilated story, probably dated 5/7/69)

McKeithen offered Partin immunity if he would testify again before the Labor Management Commission, but Partin refused.  New Orleans States-Item, 7/28/69

Goes to hospital with District Attorney to autograph football for District Attorney's son, Jasper, hurt in bike accident.  New Orleans States-Item, 1/15/70

Slated to be principal speaker at $100 testimonial dinner for Garrison, unable to attend because of death of his father, but sends congratulatory telegram.  New Orleans States-Item, 1/21/70

Bill Lynch speculates that McKeithen may shoot for nationals politics due to popularity of his stand against desegregation.  New Orleans States-Item, 2/24/70

Third term for McKeithen ruled illegal by Attorney General Jack Germillion.  New Orleans States-Item, 3/31/70

McKeithen promises Mafia influence probe in wake another LIFE article, by David Chandler.  New Orleans States-Item, 4/6/70

McKeithen hints legal action over LIFE's "unmitigated lies."  New Orleans States-Item, 4/14/70

Gov. James A. Rhodes of Ohio sues Time, Inc. for $10.3 million charging defamation in Mafia article.  New Orleans States-Item, 4/16/70

Louisiana sues LIFE for $10 million in libel over Mafia article.  New Orleans States-Item, 5/8/70

Asks legislature to determine the substance of LIFE's charge against his administration.  New Orleans States-Item, 5/12/70

Legislators ignore McKeithen, offer 4 plans for Mafia probe.  New Orleans States-Item, 5/12/70

Mafia Charge Probe Launched; Vote Quiz of LIFE Writer David Chandler.  New Orleans States-Item, 5/13/70

Legislative probe continues.  New Orleans States-Item, 5/14-15/70

McKeithen picks authors of quickie probe bill.  New Orleans States-Item, 5/16/70

House okays Mafia probe. New Orleans States-Item, 5/19/70

Solons named for Mafia probe.  New Orleans States-Item, 5/21/70

Chandler lawyers get libel suit moved from state court in Baton Rouge to federal court in New Orleans.  New Orleans States-Item, 5/22/70

Crime committee leaves citizen members unhappy.  New Orleans States-Item, Bill Lynch, 5/23/70

LIFE writer called by Mafia probers.  New Orleans States-Item, 5/28/70

Mob candidate will be named, governor vows.  New Orleans States-Item, 5/28/70

Threatens to have Chandler arrested for perjury.  New Orleans States-Item, 6/3/70

Kohn blasts crime probe, upholds LIFE version.  New Orleans States-Item, 6/3/70

Backs down on threat to jail Chandler.  New Orleans States-Item, 6/4/70

House refused to decide citizen role in probe.  New Orleans States-Item, 6/5/70

Panel okays right to query.  New Orleans States-Item, 6/8/70

Chandler agrees to appear.  New Orleans States-Item, 6/9/70

Chandler refuses to reveal sources; writer gives probers Marcello data.  New Orleans States-Item, 6/11/70

Writer to fight subpoena try, his attorney vows.  New Orleans States-Item, 6/12/70
Federal team to fight organized crime moves in, headed by John Wall.  New Orleans States-Item, 6/12/70

Mafia Probers Appear Hostile to Reporter (Chandler).  New Orleans States-Item, Bill Lynch,  6/13/70

Blasts New Orleans business community, saying it could dry up Marcello in six months if it would stop doing business with him.  Testifies under oath about Mafia.  New Orleans States-Item, 6/17/70

Marcello arrested on new charge, illegal presence in U.S.  New Orleans States-Item, 6/18/70

3-judge federal panel named to hear Chandler's suit to have state probe declared unconstititonal.  New Orleans States-Item,  6/18/70

Interim report awaited from Mafia probers; LIFE writer amends Mafia Probe suit.  New Orleans States-Item, 6/23/70

Interim report expected.  McKeithen okays District Attorney pay increase.  New Orleans States-Item, 6/24/70

Mafia Report to Rap Chandler.  New Orleans States-Item, 6/25/70
Chandler fights subpoena; declined to answer mob probe: probers.  New Orleans States-Item, 6/26/70

Editorial on Interim Mafia Report.  New Orleans States-Item, 6/27/70
"Learned McKeithen will run for Senate in 1972 to replace Ellender.  McKeithen refuses to confirm, but sources say he has not been hurt personally by the LIFE articles.  He says he'll visit Vietnam next month.  New Orleans States-Item, (Allan Katz) 7/9/70

Chandler's attorney Cicero Sessions challenges the governor to take the stand under oath.  Chandler tells how he worked with the state government.  New Orleans States-Item,  9/1/70

McKeithen volunteers to testify, says he made a mistake in threatening Chandler with subpoena.  New Orleans States-Item, 9/2/70

Criticizes NEA desegregation monitor plan.  More on Chandler.  New Orleans States-Item, 9/3/70

Names James Alcock to succeed Haggerty on criminal court bench.  New Orleans States-Item, 12/17/70

McKeown, Robert Ray
Houston man known throughout Texas as a friend of Castro.  Ruby sought to use his influence while promoting a deal to sell Castro a large order of jeeps in 1959.  Deal may have fallen through because of intercession of Gatlin, who may have known that Castro was about to surface as a Communist.  Ramparts, 1/68, p. 60-61, William W. Turner.

McLaney, M. M. (Mike)
Identified by New Orleans Times-Picayune as brother of William Julius McLaney.  Former New Orleans tennis star and reporter.  One-time operator of large gambling establishment in Cuba.  New Orleans Times-Picayune said Mike McLaney had been jailed by Castro but later released and given apology.  AP (CW) 322acs 4 Mar 67

U.S. 5th Circuit Court of Appeals decides in favor of LIFE magazine in McLaney's  $6 million libel suit against it for describing his gambling activities in the Bahamas.  AP. 1/5/69

McLaney, William Julius
Identified by FBI as owner of unoccupied house in Lacombe, LA, raided by them 7/31/63, seizing dynamite, napalm. etc.  FBI said explosives designed for use in "military operation against a foreign country with which the United States is at peace."  Mrs. McLaney said they had lived in Cuba until 1960, and that house had been loaned to Cuban exile friend she knew only as "Jose Juarez."  AP A61 515aes 4 Mar 67

Also see also Ramparts, 1/68, p. p. 52, Wm. W. Turner

Identified by New Orleans Times-Picayune as brother of M. M. (Mike) McLaney.  AP CW 322acs 4 Mar 67

Also see AP 449pcs to 1224aes 5 Mar 67

Also see New Orleans Times-Picayune story dated 8/2/63 on the raid of McLaney's house; complete details on bomb cache, names etc.  [Filed gar, 3/4/67]

McLean, VA
Dateline of Hearst Headline Service story by Leslie J. Whitten on interview with Gordon Novel following his flight from New Orleans.  San Francisco Examiner, 3/26/67

McMahon, Joseph R., Jr.
On District Attorney staff since 1968, takes job with U.S. attorney.  New Orleans States-Item, 4/6/70

McMaines, Harold

48,  Omaha, NE, part time minister, husband of Lilly Mae McMaines (Sandra Moffett). Told newsmen she had not attended Ferrie's plot party.  AP A59nu 410pcs 27mar67

McMaines, Lilly Mae

(See Sandra Moffett), 22

Garrison obtained court order for her attest as material witness.  Bond set at $5,000.  San Francisco Examiner 4-Star UPI, 3/27/67

Ibid: told newsmen in Omaha last week that she did not go to the party at Ferrie’s and never met Ferrie until 1965.

Said Garrison s men contacted her  3/8, she refused to go-back to New Orleans with them.  AP A59nu 410pcs 27mar67

Said he had known Russo and once was in love with him.  AP 940acs B61, 3/28/67

Ibid: Ready to go to New Orleans, take lie detector test or anything else, but doesn't want to go alone.  Wants husband along.  "I've got nothing to hide."

Arrested on local fugitive from justice warrant 3/28/67 under Nebraska’s cooperation pact with other states.  Bond set as $1,000.  Preliminary hearing set for 4/25.

Made bond, released same day.  AP A84ah 736pes, 3/28/67

Decided not to waive extradition proceedings, need legal advice.  AP A25ah 136pcs, 3/29/67

Judge Bagert orders her return from Omaha.  AP B104 1148pcs, 4/10/67

Omaha Municipal Court (judge not named) dismissed fugitive from justice complaint against her after she refused to leave Iowa to appear in court.  New York Times, 4/27/1967  UPI
Unconfirmed report in private letter has it she bore illegitimate child by Russo., 5/25/67

"The state will probably never get them back," said Shaw defense attorney Irving Dymond of Lillie Mae McMaines and Gordon Novel in argument before judge Haggerty.  New Orleans States-Item, 5/3/67

Attorney Lex Hawkins says Lillie Mae ready to testify if Garrison wants to come to Iowa, she ready to tear Russo's testimony to shreds.  Says he keeping her in Iowa because "bases upon the history of other persons and witnesses associated with the alleged Kennedy assassination plot who have mysteriously disappeared of died under questionable circumstances, her personal appearance and public exposure would endanger her life."  AP B72 1118pcd 5aug67

Shaw's attorneys file motion to take Lilly Mae's testimony in Des Moines 8/24/67 by arrangement with attorney Lex Hawkins.  Judge Haggerty says he'll have to study the question (never heard of such a thing) and gives District Attorney until 8/21 to file answer.  New Orleans States-Item, 816/67

Garrison, in naming lawyers paid by CIA to defend probe figures, names Lex Hawkins as defending Lillie Mae.  Says she has no money but moved from Nebraska to Iowa to avoid extradition.  Says Hawkins is former chairman of the Iowa Democratic executive and is chairman of the Midwest Democratic Chairman's Association.  New Orleans States-Item, 5/11/67

Louisiana House asks Ohio, Texas and Iowa to speed up extradition of Novel, Arcacha Smith and Lillie Mae McMaines respectively; no indication of the vote or who sponsored the resolution.  New Orleans States-Item, 5/30/67

Appeared on NBC telecast 6/19/67 attacking Garrison.  Said his investigators had offered her clothing if she would return to New Orleans to testify.  San Francisco Examiner UPI, 6/20/67

Judge Haggerty refuses to allow Shaw defense to take testimony from her in Des Moines, says no provision for it in criminal code and he won't allow either side to break the law.  Dymond files bill of exceptions, claiming among other things that her testimony is vital to Shaw's defense.  New Orleans States-Item, 8/31/67

Maggie Field, in interview, says Sandra Moffett was a girl friend of Gordon Novel, who was a friend of David Ferrie and a self-confessed CIA operative.  Los Angeles Free Press, 12/8/67

Shaw attorneys advise District Attorney, Alcock and Ward they will take deposition from Sandra Moffett McMaines 6/24/68 in Lex Hawkins' office in Des Moines, invite them to be present.  New Orleans States-Item, 6/19/68

Lex Hawkins says Lillie Mae willing to testify in Shaw trial but wants to do it in Iowa, afraid to come to New Orleans, although unsays afraid of what.

Subpoenaed earlier in week by Shaw defense.

Hawkins says her deposition says she can tear Russo's testimony to shreds.  Denies being present at Ferrie party.  New Orleans States-Item, 1/24/69  AP  1/24/69

Dymond asks judge to grant her immunity from prosecution if she comes to testify, that he's been trying to get her for two years and isn't about to give up.  Says her deposition says she wasn't at the party, never saw Ferrie before 1965 and never has seen Shaw.  San Francisco Examiner  UPI, 2/4/69

Testifying for state, Russo says he went to the Ferri party with friends from Tulane, omits mentioning Sandra Moffett as having been there.  New Orleans States-Item, 2/10/69

McMillan, Ralph

Reported arrested on an open charge 7/23/69 following the shotgun slaying of Rev. Clyde Johnson, a Garrison witness, at McMillan's home near Greensburg, LA.  Johnson and McMillan described as second cousins.  New Orleans States-Item, 7/24/69

Booked for manslaughter in Johnson death, McMillan released on $4,000 bond.  Grand Jury may get case in September.  New Orleans States-Item, 7/26/69

McWhirter, Wayne

Manager, White Rock Airport, Dallas.  Airport checked by Bill Gervitch and another Garrison investigator, presumably tracing Ferrie's movements.  AP52dn 1037 ncs 26 Feb. 1967

Meagher, Sylvia

Letter to the editor explaining why she doesn't like Garrison's case (Russo and Bundy testimony, the Baton Rouge rendezvous, the telephone code) and a reply by Richard H. Popkin.  New York Review of Books, 12/7/67

Warren Report  critic, author of Accessories After the Fact, who attacked District Attorney's probe along with M. S. Arnoni in The Minority of One.  Says in phone interview with talk jockey Bob Ruark the Garrison probe is "charlatanry, demogoguery and clumsy ineptitude ... heaping great injustice on people who are innocent" like Kerry Thornley, whose "entrapment" by District Attorney she calls a vicious injustice.  Tape 78, WCLY, St.. Petersburg, FL, 7/8/68

Defends Thornley in letter to editor.  Has article on how the Warren Commission short-circuited the Texas Court of Inquiry.  Minority of One, July-Aug 1968

Bill Turner, in personal conversation, says she has vehemently denied CIA helped finance her Index as claimed by Allen & Scott.  Says her hostility to Garrison may be due to her own perfectionist nature and her tendency to accept the stories of people like Novel and Thornlev without getting the full facts straight about what is going on in New Orleans.  8/2/68

Medical Tribune

New York medical shopping news weekly.  Publishes its version of the report of the 2nd autopsy panel, and apparently includes two elements not reported elsewhere:  1, "Obviously the cutaneous wound in the back was too small to permit the insertion of a finger. ..." conflicting with eyewitness testimony by FBI and/or SS agents present who quoted Dr. Finck to the contrary, and 2, says report by Humes, Boswell and Finck after actually viewing the autopsy photos and X-rays also released.  Medical Tribune, 1/30/69

Medina, Dr. Ignacio, Jr.
Sought by New Orleans judges as successor to coroner Dr. Nicholas Chetta.  He's been deputy coroner.  New Orleans States-Item, 5/29/68

McKeithen said to be considering Dr. Ben Morrison brother of the late Mayor Chep who teaches at LSU and works at Southern Baptist Hospital.  Morrison says he himself would prefer Medina to succeed Chetta, but of course if asked can do nothing but accept.  New Orleans States-Item, 6/22/68

Medina is among four assistant coroners who says they'll resign because the new coroner, Dr. Carl Rabin, named by Gov. McKeithen at urging of Mayor Schiro, was named under political pressure.  Rabin says he'll accept the resignations.  New Orleans States-Item, 8/23/68

A candidate for coroner, he cites his endorsements.  Stresses investigative nature of the coroner's office.  New Orleans States-Item, 10/
6-7/69


Charges mayoral candidates wanted $5,000 each to endorse him for coroner.  New Orleans States-Item, 10/22/69

Lists campaign contributions and expenses; challenges others to do the same.  New Orleans States-Item, 10/28/69

Full-page campaign Ad.  New Orleans States-Item, 11/6/69

Dr. Minyard bacs Medina in 12/13 runoff with Rabin.  11/25/69

Rabin wins election for coroner, narrowly, New Orleans States-Item,  11/15/69

Meese, Edwin

Legal affairs and extradition secretary to Governor Ronald Reagan of California.  Loran Hall appeared before him on or before, 5/1/68, advising his memory had been jogged about 1963 and that he remembered certain individuals and faces he had seen at meetings in LA area in early 1960s where assassination of JFK, Warren and others was discussed.  Gave names.  Said he went to Meese because his information might support theory of a conspiracy and that he wanted to protect himself in case he goes to New Orleans to testify, which he said he might consider.  LA Times, Jerry Cohen, 5/1/68

Presides at 5-hour Bradley extradition hearing.  Indicates may make recommendation to Governor in about two weeks.  San Francisco Examiner, New Orleans States-Item, AP SC11 36jun68, New Orleans States-Item, 6/27/68

Mendietta, Antonio Arguedas
See Arguedes Mendiett.a, Antonio

Menocal, Garcia

Cuban exile leader in Mexico City, said Cuban Embassy there and Mexican police know much more about Oswald and his activities there than they have told.  AP A114 Mexity 838pes 3mar67

Mercer, Julia Ann

Dallas woman who said Jack Ruby was driving truck she saw on Elm St. before the assassination, from which a younger man got out and went up the Grassy Knoll with a gun.  Says her testimony was altered and her signature forged to false statements in Warren Report.  NBC-TV Johnny Carson show, 1/31/68.  New Orleans States-Item, 2/1/68

The Kennedy Assassination; the Shots, the Agents, the Investigation, by Gary Schoener.  Article places Miss Mercer at scene 1¼+hours before the assassination.  Ivory Tower (exceppt) University of Minnesota student publication, 5/67

Metropolitan Crime Commission, New Orleans
See Aaron Kohn.

New Orleans Metropolitan Crime Commission
see Kohn, Aaron

New Orleans, described as privately financed, headed by director Aaron Kohn.  LA Times Nelson-Chriss, New Orleans, 2/26/67

Kohn and executive staff of MCC subpoenaed as first witnesses as Garrison asks new and jury to investigate LIFE magazine charges of criminal influence, based on MCC info.  Staff names listed.  New Orleans States-Item, 9/12/67

List of new officers, Rev. J. D; Grey president.  New Orleans States-Item, 1/26/68

Meyers, Lawrence

Chicago businessman, described as friend of Ruby's.  Ferrie's telephone was charged with a call to Chicago number WH4-4970 9/24/63.  Meyers called same number from Kansas City 11/20/63. Meyers arrived in Dallas from Kansas City that same night and was in touch with Ruby through the traumatic post-assassination hours.  Hearings XXV, p. 335,  Ramparts, 1/60, p. 63, William W. Turner.

Meyer, Oliver Joseph, Jr.
5378 Chamberlain Dr. Member of indicted Shaw, term ending 8/31/67.  With rest of the outgoing jury, subpoenaed by Shaw defense for pretrial hearing set for 9/11/67.  New Orleans States-Item, 9/6/67

Meyer, Philip F.

6319 North Rampart..  Subpoenaed by Shaw defense for pretrial hearing set for 9/11/67.  New Orleans States-Item, 9/6/67

Miami, FL


The unidentified man who two weeks before JFK assassination told a police informer how it could be done is still under government surveillance.  That's the report given the House Appropriations Committee by Secret Service officials.  San Rafael Independent, Allen & Scott column, 3/10/67

See this file 2/3/67; Bill Barry in Forgive My Grief, Penn Jones, p. 38 ff.

Miami tape described by Loran Hall in news conference.  Said it was made 11/9 during a meeting of a "bunch of states righters."  A voice said the group had man selected to kill Kennedy and another to be the patsy.  Voices said the same person has been gunning for Martin Luther King.  San Francisco Examiner UPI, 5/3/68

Garrison subpoenas diary kept by Florida assistant attorney general Seymour Gelber during extremist probe which mentions Joseph Milteer, a Georgian who reportedly told Miami intelligence agent Willie Somersette in 4/63 that JFK would be assassinated.  New Orleans States-Item, 9/27/68

Article by Richard E. Sprague on application of computers to the photographic evidence of the assassination of JFK.  Computers and Automation, p. 31, 5/70

Michelas, Herman

1438 St. Mary, New Orleans.  Among 18 state witnesses subpoenaed for the Andrews trial beginning 8/9/67.  New Orleans States-Item, 8/l/67

Michoud

Site of the Michoud Assembly Facility of the National Aeronautics and Space Administration.  Test laboratory for Saturn I and V first stage rockets.  Boeing and Chrysler both operate large labs within it.  Chrysler operates in 43-acres building.  Boeing uses building with 109,000 feet of floor space.  New Orleans States-Item, 9/26/67
(Reportedly place of employment of Warren De Brueys after he left FBI.)

Dimensions of the plant, details of tests of rocket boosters.  New Orleans States-Item, 9/26/67

Miller, Herbert

See Miller, Hubert, Jr.  Appears with Milton Brener as Attorney for Walter Sheridan.  New Orleans States-Item, 7/19/67

Miller, Hubert J., Jr.

Washington attorney, former assistant U.S. attorney general until recently, who represented Walter Sheridan at Chicago hearing ordered by U.S. Supreme Court to see whether James Hoffa and six others, including Zachary A. (Red) Strate, New Orleans contractor, had been convicted in 1964 on illegal evidence.  Strate said Sheridan had offered 6/12/67 to give him evidence of illegal wiretapping in return for help in discrediting Garrison, but "we left without agreeing to anything."  Miller called Strate's statement "an absolute falsehood" although he said the meeting took place when and where Strate said and that it was arranged by Judge Malcolm V. O'Hara, who had run unsuccessfully against Garrison's reelection.  New Orleans States-Item, 8/19/67

Miller, W. Jene
Columnist, Midlothian Mirror, writes "The Empty Pew." Comments on Garrison probe, says regarding all who investigating the Warren Report "are working in the face of literal death threats.  Their families are in peril and their own lives forfeit to their work."  Midlothian Mirror, 11/2/67

Millet, James

New Orleans police patrolman who, with former Patrolman AJoysius J. Habighorst, booked Clay Shaw night of 3/1/67 when Habighorst says Shaw "freely admitted" having use the alias of Clay Bertrand, which shows both on fingerprint cards and booking sheet.  New Orleans Times-Picayune, 7/30/68  New Orleans States-Item, 7/30/68

Police Chief Giaraaso explains.  New Orleans States-Item, 8/6/68

Milteer, Joseph Adams
Of Georgia, mentioned in diary of Florida assistant attorney general Seymour Gelber as the man who told Miami intelligence agent Willie Somersette that in 4/63 that JFK wouldd be assassinated.  Diary subpoenaed by Garrison.  New Orleans States-Item, 9/27/68

Described as "one of its chieftains" of the National States Rights Party, and was the one interviewed by a Miami Police informer whose interview produced the famous Miami Tape in 9/63 describing a plan to assassinate JFK.  Computers and Automation, 5/70, Richard E. Sprague, The Assassination of President John F. Kennedy: the application of computers to the photographic evidence. p. 31.

Harold Weisberg, Frame-Up, 4(?)/71

Text of Miami tape; CD's on Milteer, p. 468-81.

Photo of man apparently being taken into custody after assassination, TSBD in background.  From caption: "Some have speculated this may be J. A. Melteer [sic]."  Midlothian Mirror, 7/15/71 {Filed Midlothian Mirror]

Mintz, Aaron
Chairman, View Carre Commission, who with member Rene J. Duffour indicted 9/21/67 by grand jury for receiving or offering to receive $2,000 bribe from French Quarter Sol Owens in return for approval of improvements he wanted to make on his property.  Bond set at $2,000 by Judge O'Hara.  New Orleans States-Item, 9/22/67

Mayor Schizo asks Mintz and Duffour to recuse themselves from voting on all commission matters until the indictment against them is cleared up.  New Orleans States-Item, 9/23/67

Minutemen

In telephone interview with Joe Dolan, KNEW, Oakland, Garrison tells how he thinks Minutemen deeply involved in the assassination.  Says couldn't talk about it before because Dallas police have large number of Minutemen on the force and Garrison's men had not completed their work in Dallas until very recently.  "... we have a Nazi substructure in this country which is virtually invisible, but it s very, very well organized, well financed, and this is what was really back of killing the President."  Transcribed from tape, 9/15/67

Freelance terrorism has plagued Minuteman founder Robert Depugh ...with several abortive assassination schemes (details).  Ramparts, 1/68, p. 52, William. W. Turner

A Garrison informant says that a Minuteman in Arizona boasted to him that one of the Cubans on the assassination team was flown to Arizona and hid out in his home before slipping across the border into Mexico.

This is related to reports of plane idling at Redbird Airport outside Dallas.  Ramparts, 1/68, p. 66, William. W. Turner

For details and names, see Minutemen section, Misc II

Long transcript on Minutemen, Klan, Rangers, Nazis and their leaders and interrelationships.  Dixon Gayer Newsletter, 7/15/65  [Filed misc-kkk]

Leader Robert DePugh on trial in Kansas City federal court for bond jumping in1968.  Subpoenas Jim Garrison, Bill Turner and Revilo Oliver as defense witnesses.  New Orleans States-Item, 1/20/70

Minyard, Frank B., Dr.
Described at paper as a gynecologist who was District Attorney's choice for corner to succeed Chetta.  Says he had said if not appointed he would run for the office.  McKeithen named Mayor Shiro's choice of Dr. Carl H. Rabin after Schiro allegedly used political muscle.  New Orleans States-Item, 8/16/68

Identified as chairman of the Citizens of New Orleans, California Building, 1111 Tulane Ave., a group which placed a full-page ad in both New Orleans papers expressing confidence in the District Attorney.  New Orleans States-Item, 4/29/69

Attacks proposal to reduce penalty for marijuana to misdemeanor.  Described as leader of the methadone program to fight drug addiction.  New Orleans States-Item, 7/25/69

Runs for coroner.  New Orleans States-Item, 9/9/69

Promises to put in a methadone program at prison if elected coroner.  New Orleans States-Item, 10/13/69

In campaign appearance, says he's District Attorney's personal physician and has been friend several years.  Charges Rabin never has visited parish prison.  New Orleans States-Item, 11/4/69

Backs Dr. Medina in 12/13 runoff with Dr. Rabin.  Got 47,000 votes.  New Orleans States-Item, 11/25/69

Rabin defeats Medina, narrowly. New Orleans States-Item, 12/15/69

Miscellaneous (Shaw trial dates)
2/13/68

(filed 15 Jan 68)

6/11/68

(filed 8 May 68)

9/10/68

(filed 1 Aug 68)

1/21/69

(filed 11 Dec 68)

Miscellaneous (Shaw appeal to federal court)
5/7/68
Defense had until this date to file for rehearing before Louisiana Supreme Court; Wegmann says Shaw will seek relief in federal court.

5/8/68
District Attorney's office notes that defense has exhausted all pretrial actions, sets trial date for 6/11.

5/27/68
Petition filed in Federal District Court, New Orleans, asking that further state prosecution be barred.

7/23/68
Three-judge federal panel denies, unanimously, all motions by Shaw.

8/1/68
Judge Haggerty reschedules trial for 9/10.  After date is announced, defense files notice of intention to appeal to U.S. Supreme Court the decision of three-judge panel not to intervene.  Supreme Court is in recess until 10/7.

8/13/68
Three-judge panel restrains District Attorney's office from prosecuting Shaw until U.S. Supreme Court rules on his appeal.

9/27/68
Appeal filed with U.S. Supreme Court.

12/9/68
U.S. Supreme Court upholds decision of three-judge panel; decision 8-0, Warren abstaining.

Time elapsed: seven months.

Misshore, Joseph O., Jr.
Member new Orleans Parish grand jury sworn in 9/6/67, selected by Judge O’Hara.  New Orleans States-Item, 9/6/67

Mitchell, Lansing L.

U.S. District Judge, New Orleans.  Extends temporary restraint on District Attorney and state against seizing assets of Maryland National Insurance Co.  New Orleans States-Item, 7/1/69

Harry Connick, former U.S. Attorney in New Orleans who has resigned to run for District Attorney against Garrison, says Judge Mitchell is was a member of Deutsch , Kerrigan & Stiles as recently as 1966 (the District Attorney's old law firm) and should recuse himself.  New Orleans States-Item, 7/2/69

Charles Ward asks for recusal, same reasons.  New Orleans States-Item, 7/3/69

District Attorney turns down judge Mitchell's offer to recuse himself.  New Orleans States-Item, 7/4/69

Moffett, Sandra

(See Lillie Mae McMaines)

Named by Perry Russo as attending Ferrie party in mid-9/63.  From Alabama left party early.  New York Times, 3/16/67

Described as the subject of a nation-wide search by Shaw defense counsel in hope she can say whether the whiskery man Russo saw at Ferrie' s party as Leon Oswald looked like Lee Harvey Oswald.  San Francisco Examiner, Leslie Whitten, 3/16/67

Shaw defense sent out another plea to locate her.  San Francisco Examiner, Leslie H. Whitten, 3/17/67

Monahan, William

Vice President, Metropolitan Crime Commission. testified before Grand Jury 6/28/67, after Aaron Kohn.  New Orleans States-Item, 6/28/67

Monroe, Malcom W.

Attorney for Truth and Consequences, appeared in federal district court and successfully objected to motion by Novel attorney Steve Plotkin that certain questions regarding contributors to Truth and Consequences be put to members.  Judge James A. Comiskey continued the motion indefinitely after Monroe objected that members were not given enough time under federal court rules.  New Orleans States-Item, 5/31/67

Apparently turned tables on Novel and his attorney Plotkin.  Federal Judge Comiskey rules Novel cannot depose in Columbus in his suit against Garrison et al.  Long involved story on legal complications.  New Orleans States-Item, 6/7/67

Identified as Garrison's attorney.  New Orleans States-Item, 6/6/67

Moore, Carl E.

Resident of 5807 Elysian Fields, Perry Russo's address when Russo charged with possession of stolen property -- a safety deposit key belonging to Alvin E Fontcuberta. Moore charged with --possession of a stolen motorcycle but a charge of burglary against him was dropped, as also was one against Russo.  New Orleans States-Item, 9/1/70

Moore, Gerald

Hollywood movie actor. saw girl in polka dot dress after RFK assassinated; died mysteriously in Sweden.  See RFK file.

Tape 83-84 notes (Bill Turner interview with Owen Spann, KGO-San Francisco)  11/22/68

Moore, Joseph

Probably another name for William More, which see [sic]

Moore, Luke C.

U.S. Marshall, Washington DC, who refused to serve subpoena for autopsy X-rays and photos on U.S. Archivist Dr. James B. Rhoads; wrote to District Attorney saying he "respectively declined" to serve the subpoena, that a court order world be required to comply with the DC Code on out-of-state witnesses.  Assistant District Attorney Alcock said such an order would be sought.  New Orleans States-Item, 6/11/68

Moorman, Mary, Mrs.

Dallas housewife who took Polaroid picture of JFK with TSBD in background.

Testified at Shaw trial for state 2/15/69.  New Orleans States-Item, 2/15/69  AP, 2/15/69

Moreau, James A.

City councilman, New Orleans.  Says MCC either should change its methods of operation or "give consideration to going out of business."  Was criticizing MCC's attack on Landrieu, for which MCC had apologized.  Moreau made the apology part of the council's record.  New Orleans States-Item, 9/21/67

More, William

Cuban whom Garrison claims tried to buy 10 trucks in 1961 for use in the Bay of Pigs invasion, although he thinks Oswald may have tried to buy them in the name of the Friends at for a Democratic Cuba.  Claims he has seen a CIA picture of Oswald and William More.

"If he's alive, he's the most important man in the case."  Jim Squires, Nashville Tennesseean, 6/22/67

Apparently same man as Joseph Moore, recalled by Fred A. Sewall, former manager of the Bolton Ford Truck Center, as the man who tried to buy a trucks with Oswald.  Sewell says Moore actually was a Cuban who gave a Cuban name on the bid form, but the Cuban name is not given.  Ramparts, William Turner, p. 53, 1/68

Morgan, Griscom

Writes how he discovered the idea of radio being used among the assassins and developed it in association with Vincent Salandria "about two years ago."  Submitted it to three members of the Warren Commission who replied that it was new, had not been considered and was out of their field.  Yellow Springs, Ohio, News, 1/31/68

Morgan, Harv

KCBS talk jockey.  Relayed word to Garrison of an alleged Mafia plot to assassinate him.  Details confirmed by Bill Boxley, Garrison investigator, in telephone interview.  Morgan fired from KCBS not long afterward, no reason given. [soon went to KGO]  Transcribed from tape, 12/
21/67

Weisberg, in interview with Owen Spann, KGO, says story of Mafia plot (above) was deliberately leaked to Morgan to make it appear, if Garrison was killed, that the Mafia was responsible.  Tape No. 82 at 795 feet
. 10/23/68

Morgan, Reeves

Former Louisiana state legislator of Jackson, who testified Oswald asked him how to get a job at the state mental hospital there and that Morgan told him it wouldn't hurt to be a registered voter.  AP A284, 2/6/69

Morgan, Russell H., Dr.
Johns Hopkins University professor of radiology and radiological science.  One of four panelists who, according to Ramsey Clark, met 2/26-7/68 in Washington to examine the JFK autopsy materials and verified the Warren Commission findings.  New Orleans States-Item, 1/18/69, AP, 1/7/69

Says pathologist who examined JFK body at autopsy made a mistake, placing entrance wound into head four inches higher than initially reported, and that Warren Report failed to clarify this, leading to false speculations about the assassination.  AP, New Orleans States-Item, 8/19/72,  [Filed Garrison]

Moritz, Alan R., Dr.

Professor of pathology at Case Western Reserve University, Cleveland.  One of four panelists who, according to Ramsey Clark, met 2/26-7/68 in Washington and examined the JFK autopsy materials and verified Warren Commission findings.  New Orleans States-Item, 1/17/69,  AP, 1/17/69

Morrison, Benjamin O., Dr.
Brother of the late Chep Morrison.  Said to be under consideration by McKeithen to succeed Chetta as coroner.  Says he would prefer Dr. Ignacio Medina get the post but of course if he's asked could do nothing but accept.  Teaches at LSU and is gastroenterologist at Southern Baptist Hospital.  New Orleans States-Item, 6/22/68

Morrison, DeLesseps

Former mayor of New Orleans, killed in airplane crash in Mexico in plane piloted by Hugh Ward (also killed; who was a partner of Buy Bannister.  Harold Weisberg says Morrison had been commissioned by JFK to conduct an investigation of CIA Latin-American activities at the time.  KPFA broadcast 1/19/68 of Weisberg talk 11/14/67 at University of California on Oswald in New Orleans
AP's "The World in 1964" dates the plane crash at 5/22/64 night, near Ciudad Victoria, Mexico.  Morrison, then 52, and five others killed, including his 7-year old son and his fiancee, Mrs. Carolyn C. Vandergrift, 35.  AP says Morrison had been named as head of a state trading commission dealing chiefly with Latin America.  p. 100.  (named by Gov. McKeithen).

Motel - Alamotel, Houston
(see also HOTEL)

Where Ferrie registered with Alvin Beauboeuf and Melvin Coffey, room 19, 4:30 a.m. 11/23/63.  
The date, 11/23, written over original date, 11/22; porter suggests the original date an error due to early hour guests checked in, is sure the correct date is 11/23.  New York Times, Nan Robertson, 2/25/67

Motel - Driftwood, Galveston

Where Ferrie registered with Alvin Beauboeuf and Melvin Coffey, 11 p.m. 11/23.  Left about 10 a.m. 11/24 New York Times, Nan Robertson, 2/2567

Motel - Town and Country, New Orleans
Owned by Carlos Marcello.  Call made to this motel by Ferrie, from Alamotel, Houston, 11/23(?)/63.  New York Times, Nan Robertson, 2/25/67

Motel - Fountainbieu, New Orleans
Where Alvin Beauboeuf's mother, Evelyn, worked as switchboard operator; and to which a call was made by Ferrie (? - perhaps Beauboeuf?) from Houston, 11/23 or 11/24/63.  Ferrie, Beauboeuf and -Melvin Coffey together in Houston.  New York Times, Nan Robertson, 2/25/67

Fontainebleau Motor Hotel, Built by Zachary A. "Red" Strate.  New Orleans States-Item, 8/19/67

Motel - Townhouse, Kansas City, MO

Site of meeting scheduled for 3/18/64 discussed in conversation overheard at Winnipeg airport between man believed to be David Ferrie and an older man with a Latin accent.  Those who were to attend were to register under the name of a textile firm.  Winnipeg Free Press, 3/17/67 (reprint included of original 5/2/64 story)  Attached: later article in McLean's 11/67

Mulligan, Abby

Former Bunny, Playboy Club at Chicago, and fiancée of Gordon Novel. 226 Oakland St., Columbus, OH.

Mundy, Gerald

(see Gary Edwards)  Real name of Gary Edwards; friend of Novel. New Orleans States-Item, 5/22/67

Mundy, Malcolm, Jr.

37, attorney, among 13 arrested with Judge Haggerty in stag party raid 12/17/69.  Story says he is a former assistant District Attorney to Garrison.

Denies any prostitution involved.  New York Times, 12/19/69

Testifies at Haggerty trial that Pence said he was a lonesome old man from Seattle.  "I wanted him out but I was overruled."  Testified he never heard an offer of prostitution and did not known with whom the women came to the party. New Orleans States-Item, 1/17/70

Murphy, Julian

Clerk, Orleans Parish Jury Commission. New Orleans States-Item, 7/21/67

Murray, Julian

Assistant District Attorney, New Orleans.  In charge of prosecution of two Vieux Carre Commission members indicted by grand jury 9/21/67 on charges of accepting bribe to approve substandard building improvements in French Quarter. New Orleans States-Item, 9/22/67

Murret, John Martial

Oswald's cousin in New Orleans; said he could not believe Oswald would conspire with Ferrie, and "it would surprise me if he had anything to do with these people."  LA Herald-Examiner, Leslie H. Whitten, 3/19/67

Murret, Lillian, Mrs.

Oswald's "Aunt Lillian" in New Orleans.  "He never mentioned any of them," she said when asked whether Oswald had known Shaw or Ferris.  LA Herald-Examiner, Leslie H. Whitten, 3/19/67
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